
 

Protokół nr XL/2017 

z sesji Rady Miejskiej w Lwówku 

z dnia 30 listopada 2017 r. 

 

sala Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury w Lwówku. godz. 17.00 - 19.20 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad XL sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

2. Stwierdzenie quorum XL sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

3. Przyjęcie protokołu XXXVII, XXXVIII i XXXIX sesji Rady Miejskiej 

w Lwówku. 

4. Przyjęcie porządku obrad XL sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z pracy międzysesyjnej. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z pracy międzysesyjnej. 

7. Interpelacje.  

8. Projekt uchwały w sprawie: stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Emilii Sczanieckiej w Lwówku 

w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Emilii Sczanieckiej w Lwówku. 

9. Projekt uchwały w sprawie: stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły Podstawowej i Przedszkola 

im. Emilii Sczanieckiej w Pakosławiu w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Zespole 

Szkoły Podstawowej i Przedszkola im. Emilii Sczanieckiej w Pakosławiu. 

10. Projekt uchwały w sprawie: stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły Podstawowej i Przedszkola 

im. Powstańców Wlkp. w Posadowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Zespole 

Szkoły Podstawowej i Przedszkola im. Powstańców Wlkp. w Posadowie. 

11. Projekt uchwały w sprawie: stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły Podstawowej i Przedszkola 

im. Kornela Makuszyńskiego w Zębowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową 



w Zespole Szkoły Podstawowej i Przedszkola im. Kornela Makuszyńskiego 

w Zębowie. 

12. Projekt uchwały w sprawie: stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły i Przedszkola im. Jana Pawła 

II w Brodach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Zespole Szkoły i Przedszkola im. 

Jana Pawła II w Brodach. 

13. Projekt uchwały w sprawie: stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły Podstawowej im. Bronisława 

Malinowskiego i Przedszkola „KRYSTYNKA” w Chmielinku w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową w Zespole Szkoły Podstawowej im. Bronisława Malinowskiego 

i Przedszkola „KRYSTYNKA” w Chmielinku. 

14. Projekt uchwały w sprawie: programu współpracy Gminy Lwówek 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działalności pożytku publicznego 

na 2018 rok. 

15. Projekt uchwały w sprawie: uchylenia uchwały o przystąpieniu do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu 

geodezyjnego Zgierzynka - gm. Lwówek. 

16. Projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XXVII/163/2016 w sprawie 

uchwały budżetowej na 2017 rok. 

17. Projekt uchwały sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Lwówek na lata 2017-2023. 

18. Odpowiedź na interpelacje. 

19. Wolne głosy i wnioski. 

20. Zamknięcie obrad XL sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Ad. 1. Otwarcie obrad XL sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Otwarcia obrad XL sesji Rady Miejskiej w Lwówku dokonał Przewodniczący Rady, 

Pan Piotr Przewoźny witając radnych, Burmistrza Miasta i Gminy, Sekretarza 

Gminy, Skarbnika Gminy, pracownika biura Rady i uczestniczące w obradach 

społeczeństwo. 

 

 

 



Ad. 2. Stwierdzenie quorum Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Na sali obrad obecnych jest 15 radnych, na ustawowy skład Rady 15 radnych, zatem 

Przewodniczący oznajmił, że Rada jest władna do odbycia obrad sesyjnych 

i podejmowania uchwał. 

Lista obecności załączona jest do protokołu. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXXVII, XXVIII i XXXIX sesji Rady Miejskiej  

w Lwówku. 

 

Przewodniczący Rady Pan Przewoźny poinformował o wyłożeniu i możliwości 

zapoznania się w biurze Rady Miejskiej z protokołami z obrad XXXVII, XXXVIII 

i XXXIX sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący stwierdził, że nie wpłynęły do nich żadne propozycje zmian, 

dlatego poprosił radnych o przyjęcie tych protokołów w drodze głosowania. 

 

Radni przyjęli 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” protokóły 

z XXXVII, XXXVIII i XXXIX sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Ad. 4. Przyjęcie porządku obrad XL sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Do proponowanego porządku obrad nie wniesiono uwag, ani innych propozycji 

zmian, w związku z tym radni przyjęli go 15 głosami „za” - „jednogłośnie”. 

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z pracy międzysesyjnej. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady z pracy międzysesyjnej załączona jest do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z pracy międzysesyjnej. 

 

SPRAWOZDANIE BURMISTRZA MIASTA I GMINY LWÓWEK 

Z PRACY MIĘDZYSESYJNEJ W OKRESIE OD 31.10.2017 DO 30.11.2017 R. 

 



Burmistrz spotkał się z: 

 

 p. Tadeuszem Jasiuwian w sprawie konkursu Gospodarczo-Samorządowym HIT 

Regionów, 

 VIII Forum Atrakcyjności Inwestycyjnej - Poznań, 

 Pawłem Kasprowiczem Kierownikiem OSiR i Krzysztofem Waśko Durektorem 

MGOK w sprawie organizacji nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Lwówku 

21.10.2017 r., 

 Kierownikiem budowy w sprawie planowanego oddania do użytkowania ul. 

Kasztanowej, 

 przedstawicielem firmy Akademia Słońca w sprawie lampy solarnej przy ul. Św. 

Barbary, 

 p. Przemysławem Sorbickim z firmy ALKOM Józefowo w sprawie drogi gminnej, 

 p. Szymonem Anders z Klubu Strzeleckiego DEFENDU w sprawie strzelnicy. 

 

Burmistrz wziął udział w: 

 

 Jubileuszu 45-lecia istnienia zespołu Lwówianki, 

 Biegu Finałowym V Grand Prix Powiatu Nowotomyskiego w Otwartych Biegach 

Ulicznych w Wąsowie, 

 konferencji „Innowacyjny samorząd w praktyce” - Opalenica, 

 Dniu Seniora organizowanym przez Związek Emerytów i Rencistów koło Lwówek, 

 XVII Międzywojewódzkim Przeglądzie Grup Teatralnych Osób Niepełnosprawnych, 

 uroczystościach z okazji nadania tytułu Honorowy Obywatel Gminy Lwówek 

Kardynałowi Zenonowi Grocholewskiemu, 

 Spotkaniu Starostów, Burmistrzów, Wójtów obszaru KOLD - Chraplewo, 

 spotkaniu z przedstawicielami INEA - Euro w sprawie budowy sieci światłowodów 

i podłączenia szkół do sieci, 

 spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim w sprawie rewitalizacji. 

 

Burmistrz wydał następujące Zarządzenia:  

 



 (55) w sprawie zmiany uchwały budżetowej - dotyczy zmiany tytułem otrzymanej 

dotacji celowej o kwotę ogólną 350 622,46 zł., 

 (56) w sprawie projektu budżetu Miasta i Gminy Lwówek na rok2018, 

 (57) w sprawie ustalenia projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Lwówek. 

 

Ad. 7. Interpelacje.  

 

- Radny Czarkowski złożył pisemną interpelację w sprawie przeprowadzonej 

kontroli przez pracowników Urzędu dot. wywozu materiału niewiadomego 

pochodzenia na grunty orne w obrębie wsi Pakosław. 

 

Ad. 8. Projekt uchwały w sprawie: stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Emilii Sczanieckiej 

w Lwówku w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Emilii Sczanieckiej 

w Lwówku. 

 

-Sekretarz Gminy Pan Piechowiak zabierając głos informował, że przekształcając 

sześcioletnie szkoły podstawowe w ośmioletnie szkoły kończymy ostatni etap 

wprowadzania reformy oświatowej. 

W marcu i w kwietniu tego roku podejmowaliśmy już uchwały dot. obwodów 

szkolnych poszczególnych szkół, nie zmieniając ich dotychczasowych nazw, a dziś 

z urzędu sześcioletnia szkoła staje się ośmioletnią szkołą podstawową. 

Dotyczy to wszystkich szkól podstawowych z terenu naszej gminy. 

 

Opinia stałych Komisji Rady jest pozytywna i została wypracowana większością 

głosów tj. 13 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”. 

Radni nie wnieśli uwag, ani zapytań w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała nr XL/235/2017 w sprawie: stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Emilii Sczanieckiej w Lwówku 

w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Emilii Sczanieckiej w Lwówku, została 

przyjęta 14 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i złączona jest do protokołu. 

 



Ad. 9. Projekt uchwały w sprawie: stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły 

Podstawowej i Przedszkola im. Emilii Sczanieckiej w Pakosławiu w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową w Zespole Szkoły Podstawowej i Przedszkola im. Emilii 

Sczanieckiej w Pakosławiu. 

 

Opinia stałych Komisji tak jak przy w poprzedniej uchwale jest pozytywna - została 

wypracowana większością głosów 13 głosami „za” i przy 1 głosie „przeciwnym”. 

-Radny Czarkowski interesował się ponoszonymi przez gminę skutkami 

finansowymi w przypadku tych przekształceń. 

-Sekretarz Gminy, Pan Piechowiak informował, że dokładne dane będziemy znali 

pod koniec roku. My ponosimy koszty liczone za 1 godzinę i wiemy, że w 

przyszłym roku będą one wyższe, ponieważ w związku z wdrożona reformą 

zwiększy się tygodniowa liczba godzi zajęć. Choć subwencja oświatowa może być 

na 2018 rok wyższa, to zdajemy sobie z tego sprawę, że i tak nie pokryje ona 

wszystkich ponoszonych przez gminę kosztów. 

 

Radni nie wnieśli uwag, ani zapytań w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała nr XL/236/2017 w sprawie: stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły Podstawowej i Przedszkola 

im. Emilii Sczanieckiej w Pakosławiu w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Zespole 

Szkoły Podstawowej i Przedszkola im. Emilii Sczanieckiej w Pakosławiu, została 

przyjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”. 

Uchwała załączona jest do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10. Projekt uchwały w sprawie: stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły 

Podstawowej i Przedszkola im. Powstańców Wlkp. w Posadowie w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową w Zespole Szkoły Podstawowej i Przedszkola im. 

Powstańców Wlkp. w Posadowie. 

 

Wypracowana przez stałe Komisje Rady opinia w ww. temacie jest pozytywna - 

radni wypracowali ją przy 13 głosach „za”, przy 1 głosie „przeciwnym”. 



 

Radni  nie wnieśli żadnych zapytań w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

 

Radni przyjęli 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym” Uchwałę nr 

XL/237/2017 w sprawie: stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły Podstawowej i Przedszkola 

im. Powstańców Wlkp. w Posadowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Zespole 

Szkoły Podstawowej i Przedszkola im. Powstańców Wlkp. w Posadowie. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11. Projekt uchwały w sprawie: stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły 

Podstawowej i Przedszkola im. Kornela Makuszyńskiego w Zębowie 

w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Zespole Szkoły Podstawowej i Przedszkola 

im. Kornela Makuszyńskiego w Zębowie. 

 

Opinia stałych Komisji Rady jest pozytywna (13 głosów „za” i 1 głos „przeciwny”). 

 

Radni nie wnieśli żadnych zapytań w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała nr XL/238/2017 w sprawie: stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły Podstawowej i Przedszkola im. 

Kornela Makuszyńskiego w Zębowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Zespole 

Szkoły Podstawowej i Przedszkola im. Kornela Makuszyńskiego w Zębowie została 

przyjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”. 

Uchwała załączona jest do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12. Projekt uchwały w sprawie: stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły 

Podstawowej i Przedszkola im. Jana Pawła II w Brodach w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową w Zespole Szkoły i Przedszkola im. Jana Pawła II w Brodach. 

 

Opinia stałych Komisji jest pozytywna - (13 głosów „za” i 1 głos „przeciwny”). 

 



Radni nie wnieśli żadnych zapytań w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

 

Radni przyjęli 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” Uchwałę nr XL/239/2017 

w sprawie: stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej w Zespole Szkoły i Przedszkola im. Jana Pawła II w Brodach 

w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Zespole Szkoły i Przedszkola im. Jana Pawła 

II w Brodach.  

Uchwała załączona jest do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13. Projekt uchwały w sprawie: stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły 

Podstawowej im. Bronisława Malinowskiego i Przedszkola „KRYSTYNKA” 

w Chmielinku w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Zespole Szkoły 

Podstawowej im. Bronisława Malinowskiego i Przedszkola „KRYSTYNKA” 

w Chmielinku. 

 

Opinia stałych Komisji jest pozytywna - (13 głosów „za” i 1 głos „przeciwny”). 

 

Radni nie wnieśli żadnych zapytań w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała nr XL/240/2017 w sprawie: stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły Podstawowej im. Bronisława 

Malinowskiego i Przedszkola „KRYSTYNKA” w Chmielinku w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową w Zespole Szkoły Podstawowej im. Bronisława Malinowskiego 

i Przedszkola „KRYSTYNKA” w Chmielinku została przyjęta w głosowaniu 14 

głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.14. Projekt uchwały w sprawie: programu współpracy Gminy Lwówek 

z organizacjami  pozarządowymi oraz podmiotami działalności pożytku 

publicznego na 2018 rok. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz informował, że program współpracy 

Gminy Lwówek z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego był przedmiotem dyskusji na wspólnym 



posiedzeniu stałych Komisji Rady. Jest to wymóg ustawowy, aby Rada Miejska 

corocznie w terminie do końca listopada przyjęła go uchwałą.  

Ten program ma służyć poprawie życia naszych mieszkańców, w zakresie: 

1) edukacji publicznej; 

2) promocji i ochrony zdrowia; 

3) kultury i ochron jej dóbr; 

4) pomocy społecznej; 

5) polityki prorodzinnej; 

6) zagospodarowania przestrzennego; 

7) ochrony środowiska; 

8) kultury fizycznej i turystyki. 

Ponadto organizacje pozarządowe mogą brać udział w różnego rodzaju 

programach, z których to pozyskują na swą działalność dodatkowe środki. 

 

Z uwagi, iż radni nie wnieśli żadnych zapytań w związku z tym przystąpiono do 

głosowania. 

 

Opinia stałych Komisji jest pozytywna - (14 głosów „za”). 

 

Uchwała nr XL/241/2017 w sprawie: programu współpracy Gminy Lwówek 

z organizacjami  pozarządowymi oraz podmiotami działalności pożytku 

publicznego na 2018 rok, radni przyjęli 14 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 15.  Projekt uchwały w sprawie: uchylenia uchwały o przystąpieniu do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 

obrębu geodezyjnego Zgierzynka - gm. Lwówek. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz wyjaśnił, że szczegółowo ten projekt 

uchwały omawiany był na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady. Wystąpił 

tu konflikt prawny. Otóż inwestor wystąpił z wnioskiem o wydanie decyzji o 

warunkach zabudowy. Burmistrz, działając w interesie mieszkańców wydał 

decyzję negatywną. Przedsiębiorca zaskarżył jednak przedmiotowa decyzję do 

SKO. SKO wskazało nam, że inwestor spełnił wszelkie warunki w odniesieniu do 



wymogów ochrony środowiska, a to z kolei obligowało nas do wydania 

pozytywnej decyzji o warunkach zabudowy. Ponieważ decyzja pozwalała 

inwestorowi zabudować teren w sposób sprzeczny niż wynikałoby to 

z projektowanego planu. W momencie uchwalenia tego planu narazilibyśmy 

gminę na wysokie odszkodowania na rzecz inwestora. 

Uchwała ta winna więc być wycofana mając na uwadze przede wszystkim aspekt 

prawny. Nie wycofanie tej uchwały spowoduje konieczność dalszego 

procedowania nad nią - co jest w zasadzie bezzasadne, ponieważ mogłoby to 

generować koszty. 

 

Opinia stałych Komisji Rady w ww. temacie jest pozytywna (12 głosów „za”, przy 

2 głosach „wstrzymujących się”). 

 

Ponieważ radni nie zgłaszali zapytań przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała nr XL/242/2017 w sprawie: uchylenia uchwały o przystąpieniu do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 

obrębu geodezyjnego Zgierzynka - gm. Lwówek została przyjęta 13 głosami „za”, 

przy 1 głosie „wstrzymującym się” i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 16. Projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XXVII/163/2016 

w sprawie uchwały budżetowej na 2017 rok. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz omówił zmiany w budżecie na 2017r. 

informując: 

 

Dochody: 

 

1. Zwiększenie planu dochodów w dz. 010, rozdział 01095 Pozostała działalność, 

§ 2700 Środki na dofinansowanie własnych zadań bieżących gmin pozyskane 

z innych źródeł – kwota 6.000,00 (Pismo w sprawie przyznania nagród dla sołectw 

Zębowo i Zgierzynka za udział w konkursie „Aktywna Wieś Wielkopolska”). 

2. Zwiększenie planu dochodów w dz. 855, rozdział 85503 Karta Dużej Rodziny, 

§ 2010 Dotacja celowa – 366,00 (Pismo Wojewody Wlkp FB–I.3111.310.2017.3). 



3. Zwiększenie planu dochodów w dz. 801, rozdział 80101 Szkoły podstawowe, 

§ 2030 Dotacja celowa 16.425,92 (Pismo Woj. Wlkp FB-I.3111.386.2017.3). 

4. Umniejszenie planu dochodów w dz. 854, rozdział 85401 Świetlice szkolne, 

§ 0670 wpływy za wyżywienie 6.700,00 (świetlica szkolna Lwówek). 

5. Zwiększenie planu dochodów w dz. 700, rozdział 70005 Gospodarka 

mieszkaniowa, § 0760 Wpływy z tyt. przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego 14.657,00 (przekształcenie prawa wieczystego użytkowania). 

6. Zwiększenie planu dochodów w dz. 020, rozdział 02001 Gospodarka leśna, § 0750 

wpływy z dzierżawy 5.000,00 (wpłata Nadleśnictwa dot. dzierżawy obwodów 

łowieckich). 

7. Zwiększenie planu dochodów w dz. 756, rozdział 75615 wpływy podatkowe od 

osób prawnych, § 0910 pozostałe odsetki 5.000,00. 

8. Zwiększenie planu dochodów w dz. 756, 

- rozdział 75615 wpływy podatkowe od osób prawnych, § 0340 wpływ podatku od 

śr transport 6.000,00; 

- rozdział 75616 wpływy podatkowe od osób fizycznych, § 0340 wpływ podatku 

od śr transport 20.000,00. 

9. Umniejszenie planu dochodów w dz. 756, rozdział 75615 wpływy podatkowe od 

osób prawnych, § 0500 wpływy podatku od czynności cywilnoprawnych 

11.000,00. 

10. Przeniesienie w planie dochodów w dz. 756, rozdział 75616 z § 0910 pozostałe 

odsetki 4.000,00 do § 0640 Wpływy z tyt. kosztów egzekucyjnych 4.000,00. 

11. Przeniesienie planu dochodów z dz. 758, rozdział 75814 Różne rozliczenia 

finansowe, § 0920 odsetki 2.900,00 do rozdz 75814 § 0970 wpływy z różnych 

dochodów 500,00 oraz do dz. 801 rozdział 80101 szkoły podstawowe, § 0690 

wpływy z różnych opłat 200,00 i do dz. 855, rozdział 85502 świadczenia rodzinne, 

§ 2360 Dochody j.s.t. 2.000,00 oraz § 0920 odsetki 200,00. 

12. Zwiększenie planu dochodów w dz. 921, rozdział 92109 Domy kultury, świetlice 

i kluby- ogółem 3.000,00 z tego: § 0750 wpływy z dzierżaw 1.000,00 oraz § 0960 

darowizny 2.000,00. 

13. Zwiększenie planu dochodów w dz. 010, rozdział 01095 Pozostała działalność, 

§ 2710 Dotacja celowa na pomoc finansową – kwota 5.000,00 z przeznaczeniem 

na realizacje projektu konkursowego pn. „Na wsi się dzieje – przy braku świetlicy, 



Pakosław pod namiotem szaleje” – umowa z Urzędem Marszałkowskim 

Województwa Wielkopolskiego nr DR 390/2017 z dnia 13 listopada 2017r. 

14. Umniejszenie planu dochodów w dz. 600, rozdział 60016 Drogi publiczne gminne, 

§ 6330 Dotacja celowa  otrzymana z budżetu państwa na realizację inwestycji – 

kwota 15.971,00 – dot. zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej – ul Kasztanowej 

w Lwówku” – pismo Wojewody Wlkp FB+I.3111.438.2017.8. 

 

Zwiększenie planu wydatków o kwotę 58.748,92 + 5.000,00 - 15.971,00 tj. 

47.777,92 

 

Wydatki: 

 

1. Zwiększenie  planu wydatków w dz. 010, rozdział 010195 Pozostała działalność, 

§ 4210 zakup materiałów – 6.000,00 w tym: 3.000,00 dla Sołectwa Zębowo oraz 

3.000,00 dla Sołectwa Zgierzynka jako nagrody przyznane przez Urząd 

Marszałkowski dla laureatów konkursu „Aktywna wieś wielkopolska” na zakup 

wyposażenia dla nagrodzonych sołectw. 

2. Zwiększenie planu wydatków w dz. 750, rozdział 75095 Pozostała działalność, 

§ 4300 zakup usług pozostałych -15.000,00 z przeznaczeniem na Lwówecką Kartę 

Dużej Rodziny. 

3. Zwiększenie planu wydatków w dz.855, rozdział 85503 Karta Dużej Rodziny, 

§ 4300 zakup usług pozostałych – 366,00 z przeznaczeniem na koszty wydawania 

Rządowej Karty Dużej Rodziny. 

4. Zwiększenie planu wydatków w dz. 801, rozdział 80101 Szkoły podstawowe, 

§ 4210 zakup materiałów 16.425,92 z przeznaczeniem na sfinansowanie 

wyposażenia gabinetów profilaktyki zdrowotnej w związku z ustawą z dnia 

15 września 2017r. o szczególnych rozwiązaniach zapewniających poprawę 

jakości i dostępności świadczeń opieki zdrowotnej w tym dla: SP Lwówek 

2.737,67; ZSiP Brody 2.737,65; ZSPiP Zębowo 2.737,65; ZSPiP Pakosław 

2.737,65; ZSPiP Posadowo 2.737,65; ZSPiP Chmielinko 2.737,65. 

5. Zmiany w planie wydatków w dz. 801 Oświata i wychowanie: 

Rozdział 80101 Szkoły podstawowe: 

Umniejszenia ogółem 17.100,00  : 



W tym: 

- § 4010 wynagrodzenia 10.000,00 ZSPiP Posadowo, 

- § 4110 składki ZUS 5.000,00 ZSPiP Posadowo, 

- § 4170 wynagr bezosobowe 500,00 ZSPiP Posadowo, 

- § 4300 zakup usług pozost 200,00  (ZSPiP Chmielinko), 

- § 4360 zakup usł telekom 1.000,00 (ZSPiP Chmielinko 600,00; ZSiP Brody 

250,00; ZSPiP Posadowo 150,00), 

- 4410 krajowe podróże służbowe 300,00 ZSiP Brody, 

- 4430 różne opłaty i składki 100,00 ZSiP Brody. 

 

Zwiększenia ogółem 19.500,00: 

 W tym: 

- § 4260 zakup energii 10.000,00 ZSPi P Posadowo, 

- § 4270 zakup usług remontowych 7.650,00 (ZSPiP Chmielinko 3.000,00; ZSPiP 

Posadowo 4.650,00), 

- § 4210 zakup materiałów 850,00 (ZSiP Brody 650,00, ZSPiP Chmielinko 

200,00), 

- § 4300 zakup usług pozost. 1.000,00 (ZSPiP Posadowo). 

 

Rozdział 80104 Przedszkola 

 

Umniejszenia ogółem 4.150,00: 

- § 4280 zakup usł. zdrow. 100,00 (ZSiP Brody), 

- § 4300 zakup usług pozost. 370,00 (ZSPiP Chmielinko), 

- § 4360 zakup usł. telekom. 980,00 (ZSPiP Chmielinko 480,00; ZSiP Brody 

500,00), 

- § 4270 zakup usług  remont 2.400,00 (ZSPiP Chmielinko), 

- § 4410 krajowe podr służbowe 300,00 (ZSiP Brody). 

 

Zwiększenia ogółem 1.750,00 : 

- § 4210 zakup materiałów 1.750,00 (ZSPiP Chmielinko 850,00; ZSiP Brody 

900,00). 

 

Rozdział 80110 Gimnazjum: 



 

Umniejszenie: 

§ 4430 różne opłaty i składki  450,00. 

 

Zwiększenie: 

- § 4360 zakup usług telekomunikac. 450,00; 

Zmiany w dz. 801 z przeznaczeniem na opał, naprawę instalacji elektrycznej, gaz, 

rozmowy telefoniczne, wywozy nieczystości w poszczególnych jednostkach 

oświatowych. 

6. Umniejszenie planu wydatków w dz. 854, rozdział 85401 Świetlice szkolne, 

§ 4220 zakup żywności 6.700,00. 

7. Zwiększenie planu wydatków w dz. 900, rozdział 90013 Schroniska dla zwierząt, 

§ 4300 zakup usług – kwota 2.500,00 z przeznaczeniem na opłatę za pobyt 

bezdomnych psów w schronisku na miesiąc grudzień 2017r. 

8. Przeniesienie w planie wydatków pomiędzy paragrafami w dz. 926, rozdział 

92601 Obiekty sportowe a mianowicie: 

Umniejszenie : 

- § 4120 składki FP 1.000,00; 

- § 4260 zakup energii 2.000,00; 

- § 4300 zakup usług 2.000,00; 

- § 4360 zakup usł. telekom. 800,00; 

- § 4700 szkolenia 700,00. 

Zwiększenie: 

- § 4210 zakup materiałów 6.500,00. 

Wniosek kierownika OSiR z przeznaczeniem na działalność bieżącą w zakresie 

utrzymania OSiR. 

9. Zwiększenie planu wydatków w dz. 600, rozdział 60016 Drogi publiczne gminne – 

kwota ogółem 21.457,00 z tego: § 4300 zakup usług 13.157,00 z przeznaczeniem 

na bieżące utrzymanie dróg oraz § 6050 wydatki inwestycyjne – 8.300,00 

z przeznaczeniem na zadanie pn. „Przebudowa dróg gminnych dojazdowych” – 

dot. miejscowości Pakosław. 



10. Zmiany w załączniku funduszu sołeckiego dot. sołectwa Linie pomiędzy 

paragrafami w dz. 900, rozdział 92109 Domy kultury, świetlice i kluby, z § 4210 

zakup mat 2.000,00 do § 4300 zakup usług pozost. 2.000,00. 

11. Zwiększenie planu wydatków w dz. 921, rozdział 92109 Domy kultury, świetlice  

i kluby- 4300 zakup usług 3.000,00 z przeznaczeniem dla poszczególnych świetlic 

wiejskich. 

12. Przeniesienie w planie wydatków z dz. 710, rozdział 71012 Zadania z zakresu 

geodezji i kartografii, § 4300 zakup usług 5.000,00 do dz. 700, rozdział 70005 

Gospodarka nieruchomościami, § 4530 podatek VAT 5.000,00. 

13. Przeniesienie w planie wydatków pomiędzy paragrafami w dz. 710, rozdział 

71095 Pozostała działalność, z § 3020 wydatki osobowe 200,00, z § 4210 zakup 

materiałów 300,00 oraz z § 4260 zakup energii 500,00 do § 4120 składki FP – 

500,00 oraz do § 4110 składki ZUS 500,00. 

14. Przeniesienie w planie wydatków pomiędzy paragrafami w dz. 801, rozdział 

80113 Dowożenie uczniów do szkół z § 4500 Pozostałe wydatki na rzecz budżetu 

j.s.t. 300,00 do § 4780 składki FEP 300,00. 

15. Zwiększenie planu wydatków w dz. 754, rozdział 75412 OSP, § 2820 Dotacje 

700,00 – OSP Chmielinko na zakup pompy szlamowej. 

16. Zmiany w planie wydatków pomiędzy rozdziałami i paragrafami w dz. 852 Pomoc 

społeczna: 

Umniejszenia 34.755,00: 

W tym: 

-85202 -domy pomocy społecznej § 4330 zakup usług - 11.000,00; 

- 85215 dodatki mieszkaniowe § 3110 świadczenia społ. 1.800,00; 

- 85219 Ośrodki pomocy społecznej § 4260 zakup energii 200,00; 

- 85219 Ośrodki pomocy społecznej § 4270 zakup usług remontowych - 5.000,00; 

- 85219 Ośrodki pomocy społecznej § 6050- wydatki inwestycyjne 10.500,00 

    Z tego:  

     - wymiana pieca c.o. 8.000,00 oraz wykonanie bramy wjazdowej 2.500,00; 

- 85219 Ośrodki pomocy społecznej § 4700 szkolenia prac. 1.300,00; 

- 85219 Ośrodki pomocy społ. § 4360 opłaty z tytułu zak. usług telekom. 955,00; 

- 85230 dożywianie § 3110 świadczenia społ. 4.000,00. 

Zwiększenia  34.755,00: 



W tym: 

- 85219 Ośrodki pomocy społ. §4170 wynagrodzenia bezosobowe - 170,00; 

- 85219 Ośrodki pomocy społ. §4300 zakup usług pozostałych 4.385,00; 

- 85219 Ośrodki pomocy społ. § 4400 - opłaty za administrowanie i czynsze 

800,00; 

- 85228 Usługi opiekuńcze § 4170 wynagrodzenia bezosobowe 25.400,00; 

- 85230 Dożywianie § 4210 zakup materiałów 4.000,00. 

17. Zmiany w planie wydatków pomiędzy paragrafami w dz. 855 Rodzina: 

Umniejszenia 5.252,00: 

W tym: 

- 85501 Świadczenia wychowawcze § 3110 świadcz. społ. 2.660,00; 

- 85501 Świadczenia wychowawcze § 4040 dodatk. wynagr. roczne 651,00; 

- 85501 Świadczenia wychowawcze § 4170 wynagr. bezosobowe 200,00; 

- 85501 Świadczenia wychowawcze § 4410 delegacje krajowe 240,00; 

- 85501 Świadczenia wychowawcze § 4700 szkolenia pracowników 70,00; 

- 85502 Świadczenia rodzinne § 3110 świadcz. społ. 1.100,00; 

-85502 Świadczenia rodzinne § 4700 szkolenia pracowników 331,00. 

Zwiększenia 5.252,00: 

W tym: 

- 85501 Świadczenia wychowawcze § 4210 zakup materiałów 3.821,00; 

- 85502 Świadczenia rodzinne § 4300 zakup usług pozostałych 1.431,00. 

Zmiany w dz. 852 Pomoc społeczna i w 855 Rodzina wynikają m.in. z potrzeby 

dostosowania planu zgodnie z Aneksem nr 1/2017 dotyczącego „Pomocy Państwa 

w zakresie dożywiania”. Pozostałe zmiany pozwolą również na pokrycie kosztów 

związanych z bieżącą działalnością ośrodka (pokrycie kosztu obsługi prawnika, 

kosztów usług pocztowych, obsługi informatycznej, czynszu, zrealizowanie 

zadania w zakresie, przeciwdziałanie przemocy w rodzinie oraz na wynagrodzenie 

dla opiekunek zadań przez wykonujących usługi opiekuńcze.  

Zgodnie z wytycznymi programu 500+ oraz świadczeń rodzinnych wydzielone 

środki  wydatkowane będą na zadania związane z realizacją tych programów. 

18. Zwiększenie planu wydatków w dz. 010, rozdział 01095 Pozostała działalność, 

§ 4210 zakup materiałów – kwota 5.000,00 z przeznaczeniem na realizacje 



projektu konkursowego pn. „Na wsi się dzieje – przy braku świetlicy, Pakosław 

pod namiotem szaleje”. 

19. Umniejszenie planu wydatków dz. 600, rozdział 60016 Drogi publiczne gminne, 

§ 6050 Wydatki inwestycyjne – kwota 15.971,00 – dot. zadania pn. „Przebudowa 

drogi gminnej – ul Kasztanowej w Lwówku”. 

 

Zwiększenie planu wydatków 58.748,92 + 5.000,00 - 15.971,00 tj. 47.777,92. 

 

Wypracowana opinia przez stałe Komisje jest pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli zapytań w związku z tym Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania. 

 

Uchwała nr XL/243/2017 w sprawie: zmiany uchwały nr XXVII/163/2016 

w sprawie uchwały budżetowej na 2017 rok została przyjęta 14 głosami „za” przy 

1 głosie „wstrzymującym się” i stanowi załącznik do protokołu. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz proponował, aby przenieść pkt.19 przed 

pkt.17 z uwagi na kilku minutowe spóźnianie się przedstawicieli UAM w Poznaniu 

- którzy są projektantami programu rewitalizacji gm. Lwówek. 

Radni nie wnieśli sprzeciwu i przystąpili do dalszych obrad. 

 

Ad. 19. Wolne głosy i wnioski. 

 

-W tym miejscu Sekretarz Gminy Pan Maciej Piechowiak przedstawił w wersji 

wizualnej i szczegółowo omówił raport oświatowy za 2017r. 

Sekretarz informował, że z uwagi na powstanie dodatkowo 7 kl. w szkołach 

podstawowych, adekwatnie nastąpił wzrost dzieci w tych szkołach. Również 

notujemy wzrost dzieci przedszkolnych. 

W gimnazjach pozostały już tylko 2 roczniki, stąd tutaj zniżka liczby dzieci. 

Wracając do odpowiedzi na pytanie radnego Czarkowskiego Sekretarz 

informował, że w związku z wprowadzoną reformą oświatową obecnie dzieci po 6 

klasie zostają w tej samej szkole w klasie siódmej. Przedtem szły do pierwszej 



klasy gimnazjum, gdzie zostały grupowane w 4 oddziały klasowe. Po cofnięciu ich 

do szkoły podstawowej, zamiast czterech klas pierwszych w gimnazjum mamy 

łącznie siedem klas siódmych. To zwiększa tygodniową liczbę godzin zajęć 

przedmiotowych, a co za tym idzie powoduje wzrost kosztów na wynagrodzenie 

nauczycieli. Środki te niestety muszą być pokryte z budżetu gminy.  

Właśnie to z tego powodu wzrosła ilość godzin nauczania w poszczególnych 

szkołach podstawowych. 

Duże koszty generują dowozy dzieci niepełnosprawnych do takich placówek jak: 

Wolsztyn, Sielinko czy Zbąszyń. 

Na dowozach mamy 2 pojazdy (1 gminny i 1 wybrany z przetargu). Te dowozy są 

już bez żadnej subwencji i całkowite koszty ponosi gmina. 

Reasumując to do oświaty corocznie dokładamy z budżetu gminy ok. 4 mln. zł. 

 

Po zakończonej prezentacji Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę. 

 

Po wznowieniu obrad na sali znajduje się 15 radnych. 

 

Ad. 17. Projekt uchwały sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji 

Gminy Lwówek na lata 2017-2023 

 

-Głos zabrał Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz informując wszystkich 

obecnych, że ten program to 1,5 roczna praca. Bez tego programu nie moglibyśmy 

podjąć się modernizacji nie tylko miasta, ale całej gminy. Ujęto tu miasto, ale i też 

całą przedsiębiorczość w gminie. 

Zadania zawarte w programie mają być w 85 % finansowane ze środków 

pozyskanych z zewnątrz. 

Pewne elementy w tym programie zostały uzgodnione z Konserwatorem 

Zabytków i jest to już końcowy etat prac nad tym programem. Dziś jesteśmy na 

etapie zatwierdzenie programu przez Radę.  

Zanim jednak to nastąpi -stwierdził Burmistrz - to szczegółowo program omówi - 

projektant - dr Przemysław Ciesiołka z Uniwersytetu Adama Mickiewicza 

w Poznaniu. Jeśli ktokolwiek chciałby osobiście ten dokument przejrzeć to na 

stronie internetowej Urzędu jest on zamieszczony do wglądu. 



-dr Przemysław Ciesiołek - przedstawiciel UAM przedstawił i szczegółowo 

omówił w wersji wizualnej Lokalny Program Rewitalizacji Gminy Lwówek. 

Wersja papierowa załączona jest do niniejszego protokołu. 

 

Wypracowana na posiedzeniu stałych Komisji Rady opinia ww. temacie jest 

pozytywna. 

 

Ponieważ radni nie zabrali głosu, Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania 

uchwały. 

 

Uchwała nr XL/244/2017 w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu 

Rewitalizacji Gminy Lwówek na lata 2017-2023 została przyjęta 14 głosami 

„za”, przy 1 głosie „przeciw” i załączona jest do protokołu. 

 

 

 

Ad. 18. Odpowiedź na interpelacje. 

 

-Odpowiadając na interpelację radnego Czarkowskiego dot. przeprowadzenia 

kontroli przez pracowników Urzędu w kontekście składowania odpadów 

niewiadomego pochodzenia na grunty orne w obrębie wsi Pakosław, które to 

odpady miałyby być szkodliwe dla środowiska Burmistrz stwierdził, że 

pracownicy wykonują swoje obowiązki służbowe zgodnie z prawem i w granicach 

prawa. 

Niestety w związku z faktem, ze od 2 miesięcy mamy kontrolę na zlecenie, 

pracownicy są przesłuchiwani w Starostwie i w Sądzie w Grodzisku, co powoduje  

dezorganizację poszczególnych stanowisk pracy oraz opóźnienia w działalności 

Urzędu. 

Na szczęście mamy jednak radnego, który zgłasza nam i reaguje na 

nieprawidłowości związane z ochroną środowiska. Mamy zatem cichą nadzieję, że 

radny będzie równie aktywny przy mobilizowaniu w swojej wsi mieszkańców do 

podłączania się do kanalizacji sanitarnej. Należy jeszcze raz zaznaczyć, że my jako 

Urząd działamy, do tego, do czego jesteśmy powołani, zawsze zgodnie z „literą 

prawa”. 



Burmistrz dalej informował, że szczegółowa odpowiedź na interpelacje radnego 

Czarkowskiego zostanie udzielona na piśmie. 

 

Ad. 19. Wolne głosy i wnioski. 

 

-Radny Czarkowski w tym momencie rozdał wszystkim radnym wyniki kontroli 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska i kontynuując wypowiedź 

stwierdził, że te wyniki są porażające. Następnie radny Czarkowski 

zakomunikował o wygranej rozprawie z WSA, którą osobiście zgłosił na 

bezczynność Burmistrza. 

Dalej radny informował o oddalonej przez WSA skardze Burmistrza na uchwałę 

dot. farmy wiatrowej Chmielinko II. 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz wyjaśnił, że często radny Czarkowski 

„chełpi” się swoimi wygranymi rozprawami, zaś nie wspomina o rozprawach 

przez niego przegranych. 

-Przewodniczący Rady Pan Przewoźny zabierając głos stwierdził, że kontrole, 

które nagminnie przeprowadzane są w Urzędzie to nie przypadek.  

Zachowanie radnego Czarkowskiego w stosunku do Rady, radnych i Burmistrza 

jest niezrozumiałe. Wszyscy są obwiniani, tylko radny działa w swoim mniemaniu 

w imieniu prawa. W tym miejscu wywiązała się polemika pomiędzy radnym 

Czarkowskim, radnymi i Przewodniczącym Rady.  

Przewodniczący Rady przerwał dyskusję stwierdzając, że radny Czarkowski 

obraża wszystkich, w związku z tym winien uważać na wypowiadane przez siebie 

słowa. 

-Radny Czarkowski stwierdził, że Przewodniczący Rady może wyrażać swoje 

zdanie, ale nie powinien wypowiadać się za innych. 

-Głos zabrał Sekretarz Gminy Pan Piechowiak zwracając się z pytaniem do 

radnego Czarkowskiego jakie dowody może przedstawić sam radny na swoje 

stwierdzenie, że pracownicy Urzędu „nie wiedzą co mają robić, że nieprawidłowo 

przeprowadzili kontrolę?” 

-Radny Czarkowski nie potrafił odpowiedzieć Sekretarzowi na to pytanie. 

W zamian stwierdził, że pracownicy nie doprowadzili skutecznie sprawy do 

końca. Sekretarz zwrócił radnemu uwagę, że jeśli nie ma dowodów na stawiane 



przez siebie tezy, to niech nie wygłasza tego rodzaju stwierdzeń, gdyż są to po 

prostu kłamliwe oszczerstwa obrażające pracowników Urzędu. 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz poinformował, że dziś właśnie wpłynęły 

do Urzędu wyniki laboratoryjne w kontekście pobranych próbek rozsypanego 

materiału na grunty rolne w obrębie wsi Pakosław, które nie wskazują żadnych 

ujemnych skutków skażających glebę czy roślinność. 

 

Ad. 20. Zamknięcie obrad XL sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

-Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodniczący Rady Pan Przewoźny zamknął 

posiedzenie słowami „Zamykam obrady XL sesji Rady Miejskiej w Lwówku”. 

 

 

 

Protokołowała      Przewodniczący 

       Rady Miejskiej we Lwówku 

/-/ Wiesława Radecka 

        /-/ Piotr Przewoźny 

 


